

ՀՀ ԱՐԱՐԱՏԻ ՄԱՐԶ
Մարզկենտրոնը՝ ք. Արտաշատ

RA Marz of ARARAT
The capital of marz-Artashat

Марз АРАРАТА РА
Центр марза-г.Арташат

Տարածքը	2096 քառ. կմ
Քաղաքային համայնքներ	4
Գյուղական համայնքներ	93
Գյուղական բնակավայրեր	94
<i>Teritory</i>	<i>2096 km²</i>
<i>Urban communities</i>	<i>4</i>
<i>Rural communities</i>	<i>93</i>
<i>Rural settlements</i>	<i>94</i>
Территория	2096 кв.км.
Городские общины	4
Сельские общины	93
Населенных пунктов	94

ՀՀ Արարատի մարզը գրադեցնում է հանրապետության տարածքի մոտ 7,0%-ը: Մարզի բնակչությունն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է հանրապետության բնակչության ընդհանուր թվաքանակի 8,5%-ը: Ընդ որում, բնակչության 70,6%-ը բնակվում է գյուղական բնակավայրերում: Մարզը գտնվում է հանրապետության հարավ-արևմտյան մասում՝ գրավելով Արարատյան դաշտավայրի զգալի մասը: Սահմանակից է Թուրքիային և Նախիջևանի Ինքնավար Հանրապետությանը: Արարատի մարզը հանրապետության տնտեսապես զարգացած մարզերից է, որի համար նպաստավոր է Երևան քաղաքի հետ անմիջական հարևանությունը:

Մարզի տարածքն եղել է պատմական Հայաստանի Այրարատ նահանգի Ոստան

The Ra Marz of Ararat occupies about 7.0% of the republic's territory. The population, according to the results of the census in RA in 2001 made 8.5% of the total population of the republic, the 70.6% of the residents living in villages. This marz is situated in the South-Western part of the republic, occupying the most part of the Ararat Valley. It borders with Turkey and the Independent Republic of Nakhigevan. The Marz of Ararat is one of economically most developed marzes, for which it is profitable to be situated near Yerevan.

The territory of the marz once made part of ancient Armenian State Ayrarat, its Vostan province. Two capitals of Ancient Armenia – Dvin and Artashat were situated in that territory.

The town of Artashat (II cent, 180 B.C.) was situated in the place where the rivers Yerashk and Metsamor joined around and on the

Марз Арарата РА занимает 7,0% территории республики. Численность населения марза, согласно переписи населения РА 2001г., составляет 8,5% всего населения республики. Причем 70,6% населения проживает в сельских селениях. Марз находится на юго-западе республики, охватывая большую часть Араратской долины. Граничит с Турцией и Нахичеванской Автономной Республики. Марз Арарат – одна из экономически развитых марзов республики, чему способствует непосредственное соседство с г. Ереваном.

Территория марза была частью селения Востан губернии Айрарат исторической Армении, на территории которого находились две столицы древней Армении – Арташат и Двин.

Город Арташат (180 II-век д.н.э.) находился на месте слива старых русел рек Ерасх и

գավառի մի մասը, որի տարածքում գտնվել են հին Հայաստանի երկու մայրաքաղաքները՝ Արտաշատն ու Գլինը:

Արտաշատ քաղաքը (մ.թ.ա. II դար 180) գտնվել է Երասխա և Մեծամոր գետերի հին հունների միախառնման տեղում՝ Խոր Վիրապի բլուրների վրա և շրջակայքում, այժմյան Արտաշատ քաղաքից 10կմ հարավ-արևելք և շուրջ 500 տարի կատարել է մայրաքաղաքի դեր:

Գլին մայրաքաղաքը հիմնադրվել է 4-րդ դարի 30-ական թվականներին, երբ հայոց Խոսրով Կոտակ թագավորը արքունիքը Արտաշատից տեղափոխելով Գլին, այն հայտարարել է նոր մայրաքաղաք: Գլինն այդ ժամանակաշրջանում համարվել է ինչպես քաղաքական ու տնտեսական, հոգևոր ու մշակութային, այնպես էլ միջազգային առևտրի կենտրոն:

Սարգն իր մեջ ընդգրկում է Արարատի, Արտաշատի և Մասիսի նախկին տարածաշրջանները: Սարգի քաղաքներն են Արտաշատը, Արարատը, Վեդին և Մասիսը, առկա են նաև 94 գյուղական բնակավայրեր:

Արտաշատ քաղաքը գտնվում է Երևանից 29կմ հեռավորության վրա (հայոց պատմական մայրաքաղաք Արտաշատից 10կմ հյուսիս-արևմուտք), զբաղեցնում է 800հա տարածություն:

Բնակչության թվաքանակն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 25066 մարդ:

Արարատ քաղաքը հիմնադրվել է 1936 թվականին, գտնվում է Երևանից 48կմ հեռավորության վրա: Բնակչության թվաքանակն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 20480

hills of Khor Virap, in the distance of 10 kms to south-west from the modern Artashat. It used to be the capital for about 500 years.

The town of Dvin was founded in the 30-ies of the IV cent., when the Armenian king Khosrov Kotak moved the court from Atrashat to Dvin, declaring it a new capital. At that period Dvin was considered to be not only the center of international commerce but also a political, economical, cultural and religious center of the country.

The marz includes the territories former of regions of Ararat, Artashat and Masis. The towns of the marz are Artashat, Ararat, Vedi, and Masis, together with 94 rural settlements.

The town of Artashat is situated in 29 km distance from Yerevan, (in 10km distance to North-West from the historical Armenian town Artashat) it occupies 800 hectares. The population of the town, according to the results of the census taken in RA in 2001 made 25066 people.

The town of Ararat was founded in 1936, it is situated in 48 km distance from Yerevan. The number of population, according to the results of the census in RA in 2001 made 20480 people.

The town of Vedi is situated on the right bank of the river Vedi, 35 km from Yerevan. The number of population, according to the results of the 2001 census of the RA population makes 12963 persons.

The town of Masis is situated on the left bank of the river Hrazdan, 14 km from Yerevan. It is a big railway and goods transporting station, which is of interregional importance, and provides Yerevan. The number of population of Masis, according to the results of the 2001 census of the RA population makes 21376 persons.

Мецамор, на холмах и окрестностях Хор Вирапа, на расстоянии 10 км. К юго-западу нынешнего города Арташат и около 500 лет несла роль столицы.

Столица Двин была основана в 30-х годах 4-ого века, когда армянский царь Хосров Котак перенес двор из Арташата в Двин и провозгласил ее новой столицей. В этот период, Двин считался как центром международной торговли, так и политическим и экономическим, культурным и духовным центром.

Марз включал в себя регионы прежнего Масиса, Арарата и Арташата. Города марза – Арташат, Арарат, Веди и Масис, имеет также 94 сельских населенных пункта.

Город Арташат находится на расстоянии 29 км. от Еревана (в 10 км к северо-западу от армянской исторической столицы Арташат), занимает территорию в 800 га. Численность населения, согласно результатам переписи населения РА 2001 г., составляет 25066 человек.

Город Арарат основан в 1939 г., находится на расстоянии 48 км. от Еревана. Численность населения, согласно результатам переписи населения РА 2001 г., составляет 20480 человек.

Город Веди находится на левом берегу реки Веди, на расстоянии 35 км. от Еревана. Численность населения, согласно результатам переписи населения РА 2001 г., составляет 12963 человек.

Город Масис находится на левом берегу реки Раздан, на расстоянии 14 км. от Еревана. Это крупная железнодорожная товарная станция, имеющая международное значения и обслуживает город Ереван. Численность населения г.Масис,

մարդ:

Վեդի քաղաքը գտնվում է Վեդի գետի աջ ափին, Երևանից 35կմ հեռավորության վրա: Բնակչության թվաքանակն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 12963 մարդ:

Մասիս քաղաքը գտնվում է Հրազդան գետի ձախ ափին, Երևանից 14կմ հեռավորության վրա: Խոշոր երկաթուղային ապրանքային կայան է, որն ունի միջմարզային նշանակություն և սպասարկում է Երևան քաղաքին: Մասիս քաղաքի բնակչության թվաքանակն, ըստ ՀՀ 2001թ. մարդահամարի արդյունքների, կազմել է 21376 մարդ:

согласно результатам переписи населения РА 2001 г., составляет 21376 человек.